
BEANTWOORDING SCHRIFTELIJKE VRAGEN

Van : Het college
Aan : De raad
Datum : maandag 28 februari 2022
Betreft : Inkoop gas bij Gazprom

Aanleiding voor de vragensteller
Op 25 februari 2022 heeft de fractie van Groenlinks/PvdA op basis van onderstaande 
inleiding vragen gesteld. Hieronder vindt u de gestelde vragen  en de bijbehorende 
antwoorden.

"Gisteren viel Rusland Oekraïne binnen. De G7 hebben vergaande economische 
maatregelen aangekondigd. Ook de Tweede kamer heeft het Kabinet opgeroepen deze 
maatregelen te ondersteunen.
Op bijgaand kaartje zijn alle blauwe gemeenten in beeld gebracht die gas afnemen bij 
Gazprom, ook 50% van de waterschappen en universiteiten (Maastricht, Eindhoven, 
Twente) zijn klant.
Er is een actie gestart om het spekken van de Russische (oorlogs)kas, #StopGazprom te 
stoppen o.a. door de petitie op stopgazprom.nl te tekenen."

Vraag
1 kan het college met voorrang aangeven of en op welke basis Leusden gas inkoopt bij 
Gazprom?
2 Als dit het geval is: is het college bereid dit contract gezien de economische maatregelen 
z.s.m. te stoppen?
3 Is het college bereid om per ommegaande genoemde petitie te ondersteunen?.

Ter inleiding (tekst identiek aan inleiding raadsvragen Gazprom LeusdenVooruit):
De ontwikkelingen in Oekraïne zijn zeer ernstig. De geopolitieke dreiging is groot en het 
menselijk leed is met geen pen te beschrijven. Leusden is verenigd in haar afschuw en 
veroordeling van de agressie van het Russische regime tegen de inwoners en de 
democratisch gekozen regering van Oekraïne. Als gemeentebestuur van Leusden willen wij 
alles doen dat in ons vermogen ligt om Oekraïne te steunen, Poetin te straffen en 
oorlogsslachtoffers bij te staan.

Samen met een aantal regiogemeenten, heeft ook de gemeente Leusden in 2018 een 
contract gesloten met het Russische gasbedrijf Gazprom voor de levering van gas. Dit nadat 
het bedrijf het Europese aanbestedingstraject hiervoor heeft gewonnen. In het licht van de 
afschuwelijke en illegale aanval op Oekraïne en de recent opgelegde sancties aan Rusland 
en Russische ondernemingen, zouden wij dit contract het liefst meteen verbreken. Maar niet 
op zo’n manier dat het Russische regime er mogelijk van kan profiteren en dat zien wij op dit 
moment wel als risico. Daarom onderzoeken wij nu, samen met onze regiopartners, de 
Vereniging Nederlandse Gemeenten en de rijksoverheid hoe we het beste de Russische 
overheid economisch het beste kunnen raken. Verbreken van het contract is één van de 



mogelijkheden. Ook willen we Gazprom en andere Russische bedrijven uitsluiten van 
deelname aan de nieuwe aanbesteding die binnenkort start.

Het huidige contract loopt op 31 december 2022 af. Een nieuwe inkoopprocedure voor de 
levering van gas vanaf 1 januari 2023 zal binnenkort starten.

Antwoord
1
Het klopt dat gemeente Leusden gas inkoopt bij Gazprom. 
Op 20 februari 2018 heeft ons college besloten om deel te nemen aan een gezamenlijke 
inkoop van aardgas en elektriciteit, samen met 17 Utrechtse gemeenten. Voor deze inkoop 
is mandaat gegeven aan Inkoopbureau Midden Nederland ( IBMN) en het adviesbureau 
Source4Energy, om het aanbestedingsproces te begeleiden. Uiteindelijk kwam Gazprom als 
winnaar uit de aanbesteding en is de levering aan hen gegund.

2
Hiertoe zijn wij zeker bereid. Wij willen echter eerst meer zicht hebben op de consequenties 
van het ontbinden zodat we een zo goed mogelijk besluit nemen. Daar wordt door op dit 
rechtsgebied gespecialiseerde juristen zeer verschillend over gedacht. Daarnaast is 
aandachtspunt bij het eventueel vroegtijdig beëindigen van de contractuele banden 
Gazprom dat dit voor Gazprom waarschijnlijk juist lucratieve effecten heeft. Gazprom heeft 
nu de verplichting om te leveren tegen de in 2018 vastgesteld -lage- tarieven. De huidige 
marktprijs voor aardgas ligt juist extreem hoog. Zolang Gazprom nog kan exporteren en 
betalingsverkeer nog mogelijk is kan zij dus het vrijvallende aardgas tegen een veel hogere 
prijs op de wereldmarkt verkopen, ook overal in de EU.

3
Wij ondersteunen de achterliggende bedoeling van de petitie volledig; wij willen Poetins 
oorlogskas niet spekken en zijn bereid daartoe actie te ondernemen. Nu direct letterlijk 
inwilligen van de eisen uit de petitie zal echter helaas waarschijnlijk averechts werken. Het 
lijkt verstandig om juist de huidige overeenkomst (nog) niet te beëindigen. Dit omdat de 
marge die door Gazprom verdiend wordt op de leveringen marginaal is ten opzichte van de 
winst die ontstaat door het teruggeven van de laag ingekochte volumes. Dat is voor ons een 
belangrijke vraag/dilemma waar we eerst antwoord op willen hebben voor we een besluit 
nemen.
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